
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XXIII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 22 czerwca 2009 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy, 
- przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji w Radziejowie młodszy aspirant 
Sławomir Bogucki 
- pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXIII Sesji Rady Gminy, powitał 
wszystkich obecnych, po czym przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 

2. Przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji w Radziejowie omówi 
sprawy związane z bezpieczeństwem na terenie Gminy Radziejów. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie „utworzenia spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością pod nazwą: Międzygminne Przedsiębiorstwo 
Rekultywacji Składowisk Gminnych „Rekultywacja” Sp. z o.o. z siedzibą 
we Włocławku”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Radziejów”. 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
5. Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia i realizacji projektu 

opracowanego w ramach działania 9.1.2. PO KL, dotyczącego wsparcia 
szkół podstawowych i gimnazjum - „Wyrównywanie szans edukacyjnych 
uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszanie 
róŜnic i jakości usług edukacyjnych”.  

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
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6. Projekt uchwały w sprawie „zasad udzielania i rozmiaru obniŜek 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze oraz nauczycielom szkół nie wymienionych w 
art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
7. Projekt uchwały w sprawie dofinansowania budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Radziejów ze środków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

Po punkcie 8 wprowadza się punkt dodatkowy 9 o treści: 
9. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia lub nie wyraŜenia zgody na 

wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
10. Dyskusja. 
11. Składanie wniosków i interpelacji. 
12. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad. 1 a, b, c)  W chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych było obecnych 13.  
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
W trakcie odczytywania porządku obrad na Sesję przybył Radny Ireneusz 
Głowacki 
 
Za przyjęciem porządku obrad wraz z punktem dodatkowym głosowało 
14 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Wiesław Migdalski 13 głosami, 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad XXII sesji został wyłoŜony do wglądu bez odczytania. 
 
Na obrady Sesji przybył Radny Jan OdwaŜny. 
 
Ad. 2)  Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Sławomirowi 
Boguckiemu młodszemu aspirantowi w Komendzie Powiatowej Policji 
w Radziejowie. 
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Pan Sławomir Bogucki poinformował zebranych, Ŝe stan bezpieczeństwa na 
terenie Gminy Radziejów na przestrzeni ostatnich dwóch lat ulega poprawie.  
W roku ubiegłym był jeden wypadek śmiertelny i trzy wypadki, w których cztery 
osoby zostały ranne. W roku bieŜącym nie zanotowano takich przypadków. 
Jedynym z największych zagroŜeń jest prowadzenie pojazdów po spoŜyciu 
alkoholu przez młodych ludzi w przedziale wiekowym 19-30 lat. Poprosił 
Sołtysów, aby rozmawiać na zebraniach wiejskich na temat wychowania 
młodzieŜy, poniewaŜ szczególnie na drodze za szpitalem w Czołówku młodzi 
ludzie organizują wyścigi samochodowe i nawroty na hamulcu ręcznym. 
Z tego względu teren jest często patrolowany. 
Zwrócił się równieŜ z prośba, aby w roku bieŜącym na planowanych 
uroczystościach w miesiącu sierpniu w Płowcach zorganizować odpowiednie 
miejsca parkingowe, aby nie powtórzyła się sytuacja z ubiegłego roku. 
Poinformował równieŜ, Ŝe jako Kierownik Ruchu Drogowego zwrócił się do 
Rady Gminy o wparcie finansowe na zakup paliwa. Poprosił o zadawanie 
pytań przez zebranych. 
 
Wójt Gminy podziękował za ofiarną pomoc w utrzymaniu porządku przez 
Policję w ubiegłym roku jednocześnie stwierdzając, Ŝe problemy 
z parkowaniem będzie trudno wyeliminować ze względu na brak 
odpowiedniego miejsca na zaparkowanie tak duŜej ilości samochodów. 
Poinformował, Ŝe wprowadzono zmianę do budŜetu Gminy na 2009 rok i 
przeznaczono 3.500 zł dla Policji. Poprosił, aby Rada Gminy zmianę 
zatwierdziła. 
 
Radny Jan OdwaŜny poruszył problem stanu bezpieczeństwa na naszych 
drogach w związku z bardzo złym stanem dróg (liczne dziury w nawierzchni), 
ponadto na głównej drodze do Włocławka nie są wycinane trawy i znacznie 
zasłaniają widoczność szczególnie przy wyjazdach z dróg bocznych na drogę 
główną. 
 
Pan Sławomir Bogucki stwierdził, Ŝe droga prowadząca z Radziejowa do 
Włocławka jest zarządzana przez Zarząd Dróg Krajowych we Włocławku, 
z którym to zarządem współpraca jest bardzo trudna mimo licznych pism 
z Policji nie są podejmowane Ŝadne działania mogące przyczynić się do 
poprawy bezpieczeństwa, natomiast współpraca Policji z innymi Zarządami 
Dróg układa się bardzo dobrze.  
 
Radny Mirosław Linowiecki uwaŜa, Ŝe naleŜy jak najwięcej nagłaśniać sprawę 
bezpieczeństwa na naszych drogach wszędzie gdzie jest to moŜliwe. 
 
Wójt Gminy uwaŜa, Ŝe w przypadku, kiedy trawa jest wysoka na poboczach 
dróg to w czasie opadów deszczu piesi nie maja gdzie zejść na pobocze i 
wówczas znajdują się na jezdni. Dzwonił kilkakrotnie do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w sprawie wycięcia trawy z poboczy na drodze wojewódzkiej 
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między Bieganowem a Dobrym i mimo pewnych trudności trawa została 
przycięta. JeŜeli chodzi o drogę krajową to Zarząd Dróg Krajowych wyjaśnił, 
Ŝe w sprawie wycięcia traw z poboczy został ogłoszony przetarg i inna firma to 
wykonuje. Wójt uwaŜa, Ŝe rozstrzygnięcia przetargowe są zbyt mało 
egzekwowane przez Zarząd Dróg Krajowych. UwaŜa równieŜ, Ŝe młodzi ludzie 
z naszej Gminy, ale nie tylko jeŜdŜą niebezpiecznie, są to często osoby znane, 
a zwrócenie uwagi rodzicom nie przynosi Ŝadnej reakcji ani efektu. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski w związku z prośbą Pana Sławomira 
Boguckiego, aby Sołtysi na zebraniach poruszyli temat niebezpiecznego 
zachowania młodzieŜy na drogach zaproponował, aby na tych zebraniach był 
równieŜ obecny Policjant i poruszał te problemy, gdyŜ z wcześniejszych 
doświadczeń wie, Ŝe jest wówczas inna siła oddziaływania na zebranych, niŜ 
jeŜeli zrobi to Sołtys czy Radny. 
Na kilku zebraniach był obecny dzielnicowy Pan Raszkiewicz. Takie spotkania 
na pewno odniosą większy skutek.  
 
Pan Sławomir Bogucki przekazał, Ŝe nigdy nie odmówił obecności na lokalnym 
spotkaniu tak i w tym przypadku, jeŜeli będzie zaproszenie na takie spotkanie 
przybędzie. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał, czym jest uzasadniony znak zakazu 
skrętu koło stacji benzynowej PKN Orlen, gdzie nie moŜna wjeŜdŜać do miasta 
natomiast od „Bierdonki” moŜna. 
 
Pan Sławomir Bogucki wyjaśnił, Ŝe były to uzgodnienia przy budowie stacji 
benzynowej i porozumieniu się inwestora ORLENU z Zarządem Dróg 
Krajowych. Próbowaliśmy zrobić porządek na ul. Komunalnej. Miasto 
Radziejów przygotowało projekt jednak nie było moŜliwości porozumienia się 
w kwestii odcinka drogi od krańca wyjazdu od stacji benzynowej do wyjazdu 
na drogę krajową. Być moŜe jeszcze w tym roku zgodnie z planami do 
ostatniego wjazdu z ORLENU ruch będzie dwukierunkowy, a wszystkie znaki 
będą zdjęte. Projekt w tej sprawie jest juŜ zatwierdzony. Zostaje tylko problem 
odcinka około 20 m gdzie, Zarząd Dróg Krajowych odmówił puszczenia ruchu 
dwukierunkowego. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz przypomniał, Ŝe zbliŜa się okres Ŝniw 
i związane z tym problemy na drogach. Prosił o łagodniejsze traktowanie 
rolników. 
 
Radny Wiesław Migdalski – mieszkańcy Szostki występowali wielokrotnie 
o ograniczenie szybkości do 40 km i nie uzyskali Ŝadnej odpowiedzi. Teren 
jest o dość zwartej zabudowie, a samochody jeŜdŜą bardzo szybko stwarzając 
zagroŜenie dla mieszkańców w szczególności przy Remizie gdzie znajduje się 
wzniesienie. 
 



 5 

Pan Sławomir Bogucki poprosił o złoŜenie wniosku na jego ręce. Następnie 
przekaŜe wniosek do Powiatu, sam zwoła Komisje, która przyjedzie na 
miejsce i jeŜeli wniosek będzie zasadny to na pewno takie ograniczenie 
zostanie wprowadzone. Wcześniej składane wnioski były najprawdopodobniej 
kierowane bezpośrednio do Zarządu Dróg Powiatowych i nie zostały dalej 
przekazane do rozpatrzenia. Poprosił jeszcze raz o złoŜenie wniosku 
bezpośrednio do niego. 
Odniósł się równieŜ do wypowiedzi Radnego Kazimierza Skupniewicza 
stwierdzając, Ŝe w granicach prawa jest to zawsze nieco łagodniejsze 
traktowanie, nikt jeszcze nie otrzymał mandatu za np. przejazd z pola do domu 
bez dokumentów. Za drobne przewinienia są zazwyczaj pouczenia. JeŜeli 
jednak kierowca będzie np. pod wpływem alkoholu to nie moŜe być tu mowy 
o jakimkolwiek ulgowym traktowaniu. I musi odpowiadać ze wszystkimi 
konsekwencjami. 
 
Wójt Gminy zapytał czy obowiązuje jeszcze przepis, Ŝe moŜna zabrać 
samochód pijanemu kierowcy. 
 
Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, Ŝe jeŜeli jest podstawa do zatrzymania 
pojazdu na poczet przyszłej kary wówczas moŜna samochód zatrzymać. 
Poprzednio było tak, Ŝe jeŜeli kierowca miał powyŜej 1promila alkoholu to było 
to obligatoryjne. Obecnie jest warunkowe. 
 
Sołtys Mirosław Kołodziejczyk poruszył problem wywoŜenia błota z pola na 
jezdnię co jest bardzo niebezpieczne, a nikt tego nie chce sprzątnąć. 
 
Pan Sławomir Bogucki prosił, aby w takich przypadkach dzwonić na Policję na 
Nr 997 moŜna dzwonić anonimowo. Policja zawsze przyjeŜdŜa na takie 
wezwanie. Jest wówczas czas 2 godziny na uprzątnięcie. JeŜeli nie zostanie 
usunięte jest kierowany wniosek o ukaranie. 
 
Radny Ireneusz Głowacki zapytał czy moŜna za kierownicą pojazdu posadzić 
osobę małoletnią. 
 
Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, Ŝe prawo jazdy jest bezwarunkowo 
wymagalne przy poruszaniu się po drogach publicznych, natomiast, jeŜeli 
będzie jeździł tylko po polu to Policja nie ingeruje. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zapytał czy w przypadku, jeŜeli dojeŜdŜa się na 
pole blisko domu i nie ma dokumentów to musi być ta osoba ukarana 
mandatem, bo są takie sygnały. 
 
Pan Sławomir Bogucki stwierdził, Ŝe w przypadku zatrzymania przez jego 
podwładnych nie ma mowy o mandacie, dokumenty moŜna dostarczyć i 
będzie tylko pouczenie, natomiast nie odpowiada za innych Policjantów, którzy 
mogą być mniej pobłaŜliwi.  
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Radny Ireneusz Głowacki zapytał, czy zwrócenie się do Policjanta 
„Posterunkowy i uŜycie jego nazwiska czy jedziecie do Radziejowa” moŜe być 
obraźliwe, bo po takim zapytaniu Policjant doskoczył do jego osoby i zaczął 
legitymować. Całe późniejsze zachowanie Policjanta było nie na miejscu, co 
moŜe poświadczyć Radny Kazimierz Skupniewicz. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz potwierdził powyŜsze zdarzenie uwaŜając, Ŝe 
Policjant zachował nie właściwie. 
 
Pan Sławomir Bogucki są to sprawy ambicjonalne kaŜdego człowieka i moŜe 
być róŜna reakcja. Natomiast takie sprawy wyjaśnia się na bieŜąco. NaleŜy 
zadzwonić na Policję. PrzełoŜony Policjanta rozpatruje skargę czy jest 
uzasadniona czy nie. 
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady podziękował Panu 
Sławomirowi Boguckiemu za przybycie i udzielone informacje. 
 
Pan Sławomir Bogucki równieŜ podziękował za zaproszenie i opuścił obrady 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
Ad. 3 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „utworzenia spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością pod nazwą: Międzygminne Przedsiębiorstwo Rekultywacji 
Składowisk Gminnych „Rekultywacja” Sp. z o.o. z siedzibą we Włocławku” 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Wójt Gminy stwierdził, Ŝe państwo pamiętają wcześniejsze spotkania w tej 
sprawie z Dyrektorem przedsiębiorstwa „SANIKO”, poinformował, Ŝe z Panem 
Przewodniczącym uczestniczył w takich dwóch spotkaniach poza terenem 
naszej Gminy. Nasze wysypisko moŜe funkcjonować tylko do końca tego roku. 
Niektóre gminy, które nie są jeszcze wymienione w uchwale mogą składować 
odpady przez najbliŜsze dwa lata. Takie wysypisko jak nasze musi zostać 
poddane odpowiedniej rekultywacji a następnie monitoringowi przez najbliŜsze 
20 lat. Z tym wszystkim wiąŜą się olbrzymie koszty. W przypadku takiej Spółki, 
w której jest kilka czy teŜ kilkanaście podmiotów moŜliwość pozyskiwania 
środków na zamknięcie wysypisk jest moŜliwe z zewnątrz nawet w granicach 
80%, ale nawet 50 % to duŜo. W naszym przypadku zamknięciem i 
monitoringiem wysypiska zajmowałoby się Przedsiębiorstwo EMPEGIEK w 
Radziejowie i nas obciąŜało kosztami, czego 30% kosztów ponosiłaby Gmina, 
a 70% Miasto Radziejów. RównieŜ w przypadku utworzenia omawianej spółki 
koszty będą się równieŜ tak rozkładały. Nie ma moŜliwości uzyskania dotacji 
na zamkniecie wysypiska jednostkowo. Firma „SANIKO” wniesie udziały w 
wysokości 120 tys. zł, natomiast druga firma 50 tys. zł. Przystąpienie do nowo 
tworzonej Spółki umoŜliwi zmniejszenie kosztów zamknięcia wysypiska. W 
związku z tym prosił o uchwalenia proponowanej uchwały.  
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Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał, czy wiemy na ile wyceniły swoje 
wysypiska inne jednostki i kto to wycenił. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe wyceny dokonał rzeczoznawca majątkowy, 
natomiast wartość innych wysypisk jest znana i jest róŜna. Po podpisaniu 
umowy Spółki zostaną Państwo z tymi danymi zapoznani. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zapytał, czy jeŜeli Spółka powstanie, będzie 
opracowywany Statut Spółki, czy Rady Gmin w przypadku kontrowersji będą 
miały do niego wgląd. Gminy będą ponosiły koszty i w zaleŜności jakie będzie 
dofinansowanie te koszty mogą być róŜne. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe udziały w tworzonej Spółce w większości będą 
miały samorządy i to samorząd będzie miał decydujący głos. 
Przedstawicielstwa samorządu będą miały pakiet większościowy. Koszty 
natomiast będą podzielone proporcjonalnie do udziału. 
 
Radny Jan OdwaŜny zapytał, czy nie było moŜliwości wynegocjowania 
porozumienia z Miastem jeszcze bardziej korzystnego, poniewaŜ na nasze 
wysypisko Miasto przywoziło śmieci z innych gmin i na tym zarabiało. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe porozumienie zawarto kilka lat temu i dziś trudno 
stwierdzić czy moŜna było wynegocjować korzystniejsze warunki. 
Porozumienie było zawierane proporcjonalnie do liczby mieszkańców i 
wykorzystania wysypiska. Sprawa własności wysypiska była rozpatrywana 
przez prawie 14 lat. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 4. a i b) Projekt uchwały w sprawie „przyjęcia Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Radziejów” odczytał Zastępca Przewodniczącego 
Rady Marian Bandyszewski, który poinformował zebranych, Ŝe na komisjach 
projekt był rozpatrywany bardzo szczegółowo. Komisja Oświatowa 
zaproponowała wprowadzenie zmian w punkcie dotyczącym średniej ocen 
z 5.2 na 5.0, oraz zmiany czysto techniczne, aby nie było problemu przy 
przyznawaniu samej nagrody. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Wójt Gminy stwierdził, Ŝe szkoda, Ŝe nie obejmuje to bieŜącego roku 
szkolnego. Syna naszego Radnego Ireneusza Głowcakiego zdobył wszystkie 
moŜliwe nagrody i gdyby program był wcześniej uchwalony mógłby otrzymać 
równieŜ nagrodę pienięŜną. 
 
Radny Marian Bandyszewski uwaŜa, Ŝe jeŜeli przyjęliśmy uchwałę z zapisem 
mówiącym, Ŝe obowiązuje z dniem podjęcia czy nie moŜna wypłacić tej 
nagrody, chociaŜ rok szkolny się juŜ zakończył. 
 
Kierownik SAPO Dionizy Wojciechowski stwierdzi, Ŝe rok szkolny skończył się 
z dniem 19 czerwca a dziś mamy 22 czerwca sprawa ta była juŜ konsultowana 
z prawnikiem i uchwała moŜe obowiązywać dopiero od następnego roku 
szkolnego. 
Uczniowie z najwyŜszą średnią zostali nagrodzeni. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia i realizacji projektu 
opracowanego w ramach działania 9.1.2. PO KL, dotyczącego wsparcia szkół 
podstawowych i gimnazjum - „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z 
grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszanie róŜnic i jakości 
usług edukacyjnych” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 6 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zasad udzielania i rozmiaru obniŜek 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze oraz nauczycielom szkół nie wymienionych w art. 42 
ust. 3 Karty Nauczyciela” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Pan Dionizy Wojciechowski wyjaśnił, Ŝe uchwała w pierwszej części 
dotyczącej godzin dyrektorów nie zmieniła się w stosunku do poprzedniej, 
natomiast godziny pracy psychologa ustalono w wysokości 24 godzin oraz dla 
pedagoga, który zajmuje się uczniami w głębokim stopniu upośledzonymi 18 
godzin. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Przewodniczący Rady gminy zarządził dziesięciominutową przerwę w obradach. 
Po przerwie. 
 
 
Ad. 7 a i b ) Projekt uchwały w sprawie dofinansowania budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Radziejów ze środków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Inspektor Teresa Chęś wyjaśniła, Ŝe projekt uchwały został przesłany do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Włocławku do wstępnej weryfikacji. W  
związku z tym, Ŝe pomoc ma być nadal w formie bezgotówkowej wskazano 
nam zapisy, które nie są doprecyzowane i tak proponuje się zmiany: 
 
w § 2 pkt 1 naleŜy dopisać „dofinansowanie udzielane jest w formie dotacji 
bezgotówkowej (mapa do celów projektowych, kompletne projekty budowlane 
wraz z wierceniami geotechnicznymi oraz uzgodnieniami) na podstawie 
złoŜonego wniosku, który stanowi załącznik Nr 1 do regulaminu”, 
w § 2 ust 7 końcówka zdania otrzymuje brzmienie „wnioski nie zrealizowane w 
danym roku budŜetowym przenoszone są na rok następny wg kolejności 
zgłoszeń i realizowane w ramach posiadanych środków”, 
w § 4 ust.1 „wnioskodawca na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 
moŜe uzyskać dotacje w formie bezgotówkowej w wysokości 1.300 zł (mapa 
do celów projektowych, kompletne projekty budowlane wraz z wierceniami 
geotechnicznymi oraz uzgodnieniami z Powiatowym Zespołem Uzgodnienia 
Dokumentacji)”. 
Wykreśleniu ulega cały § 7, poniewaŜ paragraf ten w takim zapisie jakim był 
moŜe odnosić się do udzielenia dotacji w formie gotówkowej. 
To są wszystkie uwagi jakie wniosła Regionalna Izba Obrachunkowa do 
projektu uchwały i przy głosowaniu naleŜy je uwzględnić. 
 
Przewodniczący Rady Gminy uwaŜa, Ŝe uchwalenie proponowanej uchwały 
znacznie ułatwi procedury związane z załatwianiem wszystkich formalności 
administracyjnych. 
 
Wójt Gminy równieŜ uwaŜa, Ŝe znacznie ułatwi to wszelkie procedury. Cała 
dokumentacja wraz z uzgodnieniami będzie załatwiana w Urzędzie Gminy. 
Wnioskodawca odbierze komplet dokumentów niezbędnych do budowy 
przydomowej oczyszczalni ścieków. NaleŜy równieŜ zwrócić uwagę, Ŝe 
projekty będą realizowane do wyczerpania środków wg kolejności zgłoszeń na 
dzień dzisiejszy mamy na ten cel około 47 tys. zł. Koszty budowy mogą być 
bardzo róŜne w zaleŜności od wielkości zbiornika czy teŜ rodzaju podłoŜa. 
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Radny Jan OdwaŜny z własnego doświadczenie wie, Ŝe koszty mogą być 
róŜne chociaŜby dlatego, Ŝe nie zawsze pomiary geotechniczne zgadzają się 
ze stanem faktycznym, a rodzaj podłoŜa znacząco wpływa na koszt całości 
inwestycji. Dobrze, Ŝe mamy takie dofinansowanie, chociaŜ w np. Gminie 
Bytoń zrobiono znacznie więcej. Zakupione były zbiorniki, dziś nie moŜna w 
taki sposób dofinansowywać przydomowych oczyszczalni ścieków, ale duŜo 
osób skorzystało z tej formy dofinansowania. 
 
Radny Mirosław Linowiecki podzielił się z zebranymi uwagami na temat 
budowy oraz wykorzystania korzeniowej oczyszczalni ścieków, z jakiej 
korzysta od 15 lat i która bardzo dobrze funkcjonuje, chociaŜ nie jest u nas 
popularna. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych na 15 obecnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych na 15 obecnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 9 a i b) Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia lub nie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
odczytał Przewodniczący Rady i poprosił o dyskusje na ten temat 
w szczególności osoby zainteresowane – Sołtysów. JeŜeli uchwała zostanie 
podjęta o utworzeniu funduszy to będzie obwiązywać dopiero od przyszłego 
roku. Na komisjach była ta sprawa dyskutowana i większość była za nie 
tworzeniem funduszu sołeckiego od przyszłego roku. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska zapytała czy są znane kwoty, jakie 
poszczególne sołectwa by otrzymały uwaŜając, Ŝe od tego naleŜy zacząć. 
 
Wójt Gminy nie podzielił tej opinii, poniewaŜ sołectwa aby wystąpiły o te środki 
musza mieć opracowane i uchwalone na zebraniach wiejskich strategię dla 
kaŜdego sołectwa. Muszą być przygotowane wstępne kosztorysy zadań, na 
które zaplanowano środki. Jest równieŜ obligatoryjny wymógł, Ŝe sołectwo 
musi określić wkład własny w realizowane zadanie. Z informacji, jakie uzyskał 
z sąsiednich gmin wynika, Ŝe w większości utworzenie Funduszu Sołeckiego 
odkłada się, aby lepiej zapoznać się z funkcjonowaniem tego funduszu. 
Następnie przedstawił wstępne wyliczenia, jakie środki mogą uzyskać 
poszczególne sołectwa: Zagorzyce 9.000 zł, Wąsewo 6.000 zł, Szotka 8.500 
zł, Stary Radziejów wieś 6.400 zł, Stary Radziejów Kolonia 9.900 zł, Skibin 
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10.000 zł, Przemyska 9.000 zł, Pruchnowo 8.000 zł, Płowce 15.000 zł, 
Piołunowo 8.000 zł, Opatowice 9.000 zł. Kwino-Kłonówek 7.900 zł. Czołówek 
7.600 zł, Czołowo 13.600 zł, Broniewo 11.400 zł, Broniewek-Płowki 8.000 zł, 
Biskupice 13.500 zł, Bieganowo 11.500 zł. Są to przybliŜone kwoty. Środki te 
mogą być przeznaczone równieŜ na klęski Ŝywiołowe, ale wszystko musi być 
zapisane w strategii sołectwa.  
UwaŜa, Ŝe naleŜy jeszcze rok poczekać z utworzeniem funduszu, aby była 
moŜliwość starannego przygotowania wszystkich procedur, ale ostateczna 
decyzja naleŜy do Radnych i Sołtysów. 
 
Radny Kazminierz Skupniewicz uwaŜa, Ŝe jeŜeli przyjmie się uchwałę o 
utworzeniu funduszu, to sołtysi muszą całą dokumentację przygotować do 15 
września zgodnie z wymogami ustawowymi, jeŜeli nie przygotują to nie będą 
mieć moŜliwości korzystania z tych środków. 
 
Radny Mirosław Linowiecki w jednej z ostatnich gazet przeczytał, Ŝe rada 
Gminy Aleksandrów Kuj. przeznaczyła do dyspozycji sołectw takie drobne 
kwoty około 1 tys. zł na drobne potrzeby sołeckie jest to poza tą formą 
przydziału o jakiej mówimy. UwaŜa, Ŝe moŜna by w przyszłości u nas 
rozwaŜyć taka propozycję. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe moŜna takie środki przydzielić poza funduszem 
natomiast fundusz musi być wyliczony zgodnie z ustawowym alogarytmem.  
 
Radny Krzysztof Nowowiejski uwaŜa, Ŝe sołectwa nie są przygotowane na 
wprowadzenie funduszu sołeckiego od 2010 roku. Prawie cała dokumentacja 
będzie musiała być wykonana przez Sołtysa. Wniosek składa sołtys nie rada 
sołecka, która zgodnie z tą ustawą jest tylko ciałem doradczym, natomiast 
decydujący głos ma zebranie wiejskie. NaleŜałoby zrobić szybko takie 
zebrania. Zebranie takie określają priorytety, które musza być zgodne ze 
strategią gminy.  
 
Sołtys Józef Igniasiak uwaŜa, Ŝe nie ma potrzeby tworzenia funduszu 
sołeckiego tylko wyliczone kwoty przeznaczyć dla kaŜdego sołectwa i zgodnie 
ze złoŜonym zapotrzebowaniem środki wydatkować. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zaproponował, aby w tym roku sołectwa 
zorientowały się jak mogłyby wykorzystać środki natomiast w przyszłym roku 
rozpocząć przygotowywanie niezbędnej dokumentacji. Dodatkowym plusem 
jest to, Ŝe gmina moŜe dostać zwrot wykorzystanych środków. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe zwrot moŜe być 20 lub 10%. 
 
Radny Władysław Śniadecki czy jedno sołectwo moŜe przystąpić do tego 
funduszu a inne nie. 
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Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe jeŜeli tworzy się fundusz sołecki to wszystkie 
sołectwa muszą w nim uczestniczyć. 
Ponadto odniósł się jeszcze do wcześniejszej propozycji Sołtysa Ignasiaka, Ŝe 
bez zapisu moŜna przymierzyć się do kwot, jakie zostały wyliczone, co kaŜde 
sołectwo mogłoby zrobić. Poprosił, aby wziąć pod uwagę, Ŝe kwoty podane 
wcześniej są przybliŜone. Kwoty przydziału na poszczególne sołectwa będą 
rozdane wszystkim Sołtysom i Radnym. Odczytał równieŜ, co moŜna 
ewentualnie robić za środki z funduszu: budowa i rozbudowa oraz 
modernizacja świetlicy, klubu wiejskiego, placu zabaw dla dzieci, budowa lub 
naprawa chodników, przystanki autobusowe, boiska wiejskie, moŜe równieŜ 
zakupić materiały budowlane, drzewa, kwiaty. Chodzi o to, aby zmobilizować 
sołectwa do czynnego udziału w jego rozwoju. 
Poinformował ponadto, Ŝe został złoŜony wniosek na plac zabaw dla 
Broniewa. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski pozytywnie odniósł się do propozycji Wójta. 
Dokładnie nie ma jeszcze podanej kwoty bazowej na 2010 rok, od której będą 
naliczenia dla poszczególnych sołectw funduszu sołeckiego, ale 
najprawdopodobniej nie wiele się to zmieni od podanych kwot przez pana 
Wójta. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję na ten temat, a Zastępca 
Przewodniczącego Radny Marian Bandyszewski odczytał ponownie projekt 
uchwały z zapisem o nie wyraŜeniu zgody na utworzenie funduszu sołeckiego 
na 2010 rok. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych na 15 obecnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 10, 11)  Przewodniczący Rady Gminy poinformował zebranych, Ŝe 
wpłynęło kierowane na Pana Wójta oraz do wiadomości Przewodniczącego 
Rady Gminy i Radnego Krzysztofa Nowowiejskiego pismo od Burmistrza 
Miasta Radziejów z propozycją podpisania porozumienia partnerskiego 
budowy odcinka drogi przebiegającej przez Miasto i Gminę Radziejów. 
Następnie odczytał pismo, aby wszyscy zebrani mogli się z nim zapoznać. 
„Radziejów, dnia 11 maja 2009 r. Wójt Gminy Radziejów 
Zwracam się do Pana z propozycją podpisania porozumienia partnerskiego 
budowy odcinka drogi przebiegającej przez Miasto i Gminę Radziejów, 
stanowiącej ulicę Sportową w mieście oraz dalszy odcinek drogi prowadzącej 
do Zagórzyc. Długość odcinka drogi w mieście wynosi 1505 mb, natomiast 
odcinka na terenie gminy wynosi 825 mb. Miasto zobowiązuje się do 
przygotowania dokumentacji (tj. decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, 
decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, projektu 
budowlanego oraz pozwolenia na budowę) oraz złoŜenia wniosku o 
dofinansowanie tej inwestycji z Narodowego programu Przebudowy Dróg 
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Lokalnych. Pragnę dodać, Ŝe z w/w programu moŜna otrzymać 
dofinansowanie w wysokości 50% wartości inwestycji. W ramach 
porozumienia partnerskiego kaŜda z gmin poniesie koszty budowy odcinka 
drogi leŜącej w granicach administracyjnych danej jednostki. 
Z uwagi na konieczność rozpoczęcia prac projektowych proszę o 
potraktowanie sprawy jako pilnej.” Podpisał Burmistrz mgr Sławomir Bykowski 
Do wiadomości otrzymali Andrzej Pawlak – Przewodniczący Rady Gminy 
Radziejów oraz Krzysztof Nowowiejski – Radny Gminy Radziejów. 
 
Sołtys Broniewka Roman Piłat zapytał się, kiedy w jego sołectwie moŜna 
spodziewać się budowy drogi, jeŜeli ma być budowana droga w Zagórzycach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe Burmistrz Miasta tylko zwrócił 
się z taką propozycją, a my moŜemy rozwaŜać róŜne moŜliwości. 
Stwierdził, Ŝe sprawa ta była omawiana na kaŜdej komisji. Wszystkie komisje 
pozytywnie się odniosły do propozycji Pana Burmistrza Radziejowa jednak ze 
względu na to, Ŝe wcześniej w budŜecie gminy rozdysponowano środki na 
inwestycje drogowe na lata 2009 - 2010 inwestycja moŜe być rozpatrywana i 
realizowana nie wcześniej niŜ od 2011 roku.  
 
Radny Mirosław Linowiecki uwaŜa, Ŝe pieniądze na drogi na lata 2009 -2010 
są juŜ podzielone i moŜemy przystąpić do tej inwestycji dopiero w 2011 roku. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski wyjaśnił, Ŝe nie prowadził Ŝadnych rozmów 
z Burmistrzem Radziejowa i jest równieŜ za tym, aby ewentualnie odłoŜyć 
moŜliwość realizacji inwestycji na 2011 rok tak jak było wcześniej uzgodnione 
na komisjach. Nie są jeszcze znane dokładne koszty inwestycji. Być moŜe ona 
zostanie faktycznie realizowana dopiero od 2011 roku. Rozstrzygnięcia komisji 
równieŜ zakładały moŜliwość realizacji tej inwestycji po 2010 roku. 
 
Wójt Gminy poinformował, Ŝe rozmawiał w tej sprawie z Panem Stefanem 
Śpibidą. Miasto w roku bieŜącym chciało złoŜyć wniosek na dofinansowanie, a 
w przyszłym rozpocząć inwestycje. Wójt zapytał, czy istnieje taka 
ewentualność, Ŝe droga na naszym terenie nie miała by połoŜonego asfaltu 
tylko jej nawierzchnia zostałaby ulepszona. Nie wiadomo jeszcze czy w takim 
przypadku moŜna równieŜ występować o środki na taką łączoną inwestycje. 
Koszt budowy drogi mogą być w granicach 200 tys. zł z tego 50% moŜna 
odzyskać. Mamy rezerwę 100 tys. zł na drogi jeszcze niepodzieloną. Burmistrz 
moŜe powiedzieć, Ŝe przez Gminę nie moŜe skorzystać z dotacji. Poprosił 
Radnych, aby z ostateczną decyzją wstrzymać się do miesiąca września, 
poniewaŜ będzie dokładnie wiadomo ile środków wydamy na drogi w tym roku, 
a takŜe zostanie rozstrzygnięty przetarg na hydrofornie, być moŜe będą jakieś 
oszczędności, które moŜna wykorzystać na ten cel, szkoda byłoby aby nie 
skorzystać z moŜliwości uzyskania dotacji. 
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Odniósł się równieŜ do wcześniejszych ustaleń dotyczących wniosku Kół 
Gospodyń Wiejskich w sprawie wyłączenia w okresie wakacji oświetlenia 
ulicznego na terenie Gminy, a zaoszczędzone środki przeznaczyć na inny cel. 
Jest za tym, aby jednak całkowicie nie wyłączać lamp tylko ewentualnie 
ograniczyć czas oświetlenia. 
 
Radny Ireneusz Głowacki zapytał kiedy do Bieganowa przyjadą wykonawcy 
zobaczyć grysowanie drogi w ramach reklamacji oraz poinformował, Ŝe teraz  
jeŜeli rolnik chce sprzedać świniaka, musi jechać po świadectwo do lekarza 
weterynarii. Jest to duŜe utrudnienie. Czy nie moŜna tego uprościć. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe na przepisy weterynaryjne Gmina nie ma 
Ŝadnego wpływu. Wójt zadeklarował, Ŝe moŜe zaprosić na spotkanie lekarza 
weterynarii, aby wyjaśnił te zagadnienia. 
 
Poinformował równieŜ, Ŝe inspektorem nadzoru na drogi jest obecnie Pan 
Adam Kuźmiński. 
W sprawie grysowania drogi w Bieganowie była taka sytuacja, Ŝe droga ta była 
robiona być moŜe za późno. Jest w tym równieŜ nasza wina i zobaczymy co 
ewentualnie moŜna zrobić w tej prawie. 
 
Poinformował, Ŝe 23 sierpnia odbędą się uroczystości w Płowcach. 
Występować będzie Zespół Boys. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska zapytała czy boisko „Orlik” 
w Radziejowie jest równieŜ dostępne dla młodzieŜy wiejskiej. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe młodzieŜ wiejska moŜe korzystać z boiska 
w czasie, kiedy jest ono ogólnie dostępne. 
 
 
Ad. 12)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący 
Rady podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął 
obrady XXIII Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś      Wiesław Migdalski 


